

Obligatory General Terms for Opening Documentary Credits

الشروط العامة الملزمة لفتح الاعتمادات المستندية:

إننا نقر بقبولنا أن تخضع جميع الاعتمادات المستندية التي نطلب فتحها بموجب النموذج المعتمد بالبنك للشروط والأحكام التالية:

(1) تحمل الإشارة إلى "البنك" حيثما وردت فيما بعد على أنها تنصرف إلى بنك الرياض بجميع فروعها كما تحمل الإشارة إلى حساب العميل و/أو كفيله على أنها تشمل جميع حساباتنا وأموالنا - أياً كان نوعها - لدى مختلف فروع بنك الرياض ، والإشارة إلى البنك المرسل سواءً كان محلياً أو خارجياً بكلمة "المراسل".

(2) يتم فتح الاعتماد المستندي بناءً على طلبنا الذي يقدم إلى البنك بعد التوقيع على النموذج المعتمد لدى البنك بشروط فتح الاعتماد ويرفق به المستندات التي يطلبها البنك إثباتاً لبيانات الطلب بالإضافة إلى تقديم الغطاء أو التأمين النقدي الذي يطلبه البنك و/أو التوقيع على عقد التسهيل، هذا وفي حالة موافقة البنك على فتح الاعتماد المستندي فإن الاعتماد لن يعتبر مفتوحاً إلا بعد استكمال الإجراءات اللازمة مع المرسل والمستفيد بما في ذلك إصدار خطاب الاعتماد و/أو إخطارنا خطياً بذلك.

(3) إننا نلتزم وعلى حسابنا الخاص بأن نستخرج ونقدم للبنك كافة التراخيص والموافقات والمستندات والوثائق التي تفرض الأنظمة واللوائح أو الأعراف استصدارها من مختلف الجهات الحكومية وغيرها سواءً فيما يتعلق بفتح الاعتماد (كتراخيص الاستيراد وغيرها) أو الفسخ الجمركي أو أي إجراء لازم لاستكمال تنفيذ الاعتماد وسواءً كان مطلوباً محلياً أو خارجياً وأياً كان وقت طلبه ولو بعد بدء نفاذ الاعتماد.

(4) إننا نلتزم بأن نسدد إلى البنك ، لدى أول طلب، ما يأتي:

أ- قيمة كافة المدفوعات أو المسحوبات أو الكمبيالات التي يقبلها البنك أو يدفعها أو يخصمها بالإضافة إلى أية نفقات أو مصاريف أخرى بما فيها مصاريف البنك المرسل وعمولاته ومصاريف الشحن أو النقل أو التفريغ أو التخزين أو التأمين أو رسوم التخليص أو الأراضي أو التحصيل أو الهاتف أو التلكس أو البريد أو أية رسوم أو مصاريف أخرى يدفعها البنك تنفيذاً لشروط الاعتماد سواءً تم دفعها محلياً أو في الخارج وبالريال السعودي أو العملات الأجنبية.

ب- أي مبلغ يخصمه المستفيد و/أو المرسل أو يحتجزه من حسابات البنك مقابل أي اعتماد مفتوح باسمنا كما نلتزم أيضاً بتعويض البنك عن أية خسائر أو أضرار تلحقه نتيجة فتح هذا الاعتماد أو تعديله أو تداول مستنداته أو إلغائه لأي سبب، دون معارضة منا لأي سبب كان.

(5) لا يجوز لنا أن نستقطع أية ضرائب أو رسوم أو أعباء مالية تكون قد سددت أو استحققت بشأن تنفيذ الاعتماد ولو خارج المملكة من مستحقات البنك التي نلتزم بسدادها كاملة دون أي استقطاع أو الاحتجاج بإجراء المقاصة بينها وأية مستحقات لنا قبل البنك

(6) ضماناً وتأميناً لسداد كافة مستحقات البنك عن فتح الاعتماد المستندي من أصل قيمة المدفوعات والالتزامات والمبالغ الأخرى المحددة بهذا العقد وغيرها مما يستحق علينا فإن للبنك أن يحتجز تحت يده كافة المستندات التي ترد إليه تنفيذاً للاعتماد المستندي بما يمثله من بضائع وحقوق وتظل هذه المستندات بالإضافة إلى أي تأمين و/أو أية أموال أخرى تحت يد البنك لحين السداد التام لكافة مستحقات البنك قبلنا.

ويحق للبنك في أي وقت يراه - دون التزام عليه في ذلك - بأن يتصرف بكافة أنواع التصرفات في المستندات وما تمثله من البضاعة وأي حقوق أخرى وأي أموال أو تأمينات لنا لمن يراه البنك بما في ذلك البيع والتنازل والرهن وغيره بالمقابل أو السعر وفي الوقت اللذين يقدر البنك مناسبتها وقبض الثمن أو العائد أياً كان وأي تأمينات أخرى لنا فإن تبقى شيء من هذه الحصيلة أضافه البنك لحسابنا أو الرجوع علينا بباقي المستحقات إن لم تف الحصيلة بها ويعتبر توقيعنا على هذا العقد تفويضاً منا للبنك بإجراء الفسخ الجمركي وتسلم البضاعة والتصرف فيها بكافة أنواع التصرفات.

(7) لا يمس حق البنك على المستندات والبضاعة والتأمينات وغيرها بموجب هذا الإقرار وجود أية ضمانات أو رهون أو حقوق للبنك ، كما لا يمس هذا الحق أيضاً بحق الضمان العام المقرر للبنك على سائر أموالنا و/أو كفيلا وبالتزامنا بأن نقدم للبنك أية ضمانات أو تأمينات إضافية قد يطلبها البنك بعد فتح الاعتماد كما إننا نقر بأن حقوق البنك المقررة بموجب هذه الشروط لاتحد من حقه في اتخاذ أية إجراءات أخرى اقتضاء لحقوقه من أموالنا وإيداعاتنا واستثمارتنا وغيرها دون التقيد بأية مواعيد أو قيود لاستحقاق هذه الأموال أو الإيداعات أو الاستثمارات وإننا نلتزم بأن نوقع للبنك على أية مستندات بموجب هذا الإقرار أو محررات أو أن نتخذ أية إجراءات يطلبها البنك فيما يتعلق بحماية حقوقه بموجب هذا الإقرار أو تنفيذها وعلى وجه الخصوص فيما يتعلق

Obligatory General Terms for Opening Documentary Credits

بالمستندات والبضاعة والتأمينات كما إننا نتعهد بالأنا نأتي أي عمل أو تصرف ينتقص من قيمة البضاعة أو أي تأمينات أو أموال أخرى ضامنة للوفاء بحقوق البنك أو تحول دون استعمال حقوقه المقررة عليها كلياً أو جزئياً وعلى وجه الخصوص بعدم محاولة الإفراج عن البضاعة أو تسلمها أو تقرير أي حقوق للغير عليها أو الاستناد إلى وجود عيوب في المستندات أو البضاعة أو أي نقص أو خسارة متوقعة أو لأي سبب آخر.

(8) وإننا نتعهد بالأنا ندخل أي تعديل على شروط الاعتماد أو أن نقوم بتأجيل مواعيد تقديم أو تداول أو قبول أو سداد أية مستندات أو كمبيالات أو أن نجري أي تحويل أو تنازل عن الاعتماد أو الحقوق الناشئة عنه للغير إلا عن طريق البنك وفي حدود موافقته.

(9) إننا نفوضكم ونقر نهائياً بحقكم بأن تقيّدوا على حسابنا لديكم عند إصدار كل اعتماد مستندي أو تمديده كافة العمولات والنفقات المعمول بها بالبنك والمطبقة وفقاً لحددها الأدنى والاقصى، كما يحق للبنك - وفقاً لتقديره المطلق - اتخاذ كل ما يراه ضرورياً لتنفيذ الاعتماد المفتوح وفقاً لهذه الشروط بما في ذلك:

أ - حقّه في فحص المستندات ظاهرياً وتقدير مدى مطابقتها لشروط الاعتماد وقبول أو دفع الكمبيالات أو إجراء الدفعات والمسحوبات وغيرها.

ب - شراء أو بيع العملات الأجنبية اللازمة لتنفيذ الاعتماد (أو بيع العملة المشتراة في حالة عدم استعمال الاعتماد) نيابة عنا بالسعر المعلن يوم الشراء/ البيع مع التزامنا بسداد كامل ما يعادل قيمة العملة بالريال السعودي بحيث يحق للبنك خصم ما نتخلف عن سدادها منها خصماً على حسابنا بدون إشعار سابق كما أن حصيلة بيع العملة تظل تحت يد البنك ضامنة للوفاء بجميع ديوننا قبله لأي سبب كان.

ج - أن يجري أو يطلب إلى المستفيد أو الغير إجراء التأمين على البضائع مشمول الاعتمادات المستندية ضد جميع المخاطر بما فيها الحرب إذا رأى البنك أن التأمين المتفق عليه غير كاف مع قيد المصاريف المترتبة على التأمين على حسابنا و/أو كفيلاً لدى البنك دون إشعار سابق كما أن للبنك الحق في إجراء كل ما يلزم لضمان تفرغ البضائع في الميناء المحدد بشروط الاعتماد وذلك في حالة تحويلها لميناء آخر أو تأخير ذلك أما بسبب الحرب و/أو بسبب أية إجراءات أو ظروف طارئة أو حتى لأي سبب آخر مهما كان ولو في الظروف العادية كما أن للبنك حق تفويض من يراه في كل أو بعض ما ذكر ،

وإننا نلتزم بأن نسدّد إلى البنك لدى أول طلب يوجهه إلينا كافة الرسوم والنفقات والأتعاب التي يطالب بها لقاء التأمين ومباشرة الإجراءات المشار إليها بعاليه كلياً أو جزئياً.

د - أنه في حال أن مستندات الاعتماد المستندي لا تتطلب بوليصة شحن بحري أو جوي أو بري، أو أن البضائع محل الاعتماد المستندي سوف يتم استلامها من جانبنا وتفرغها بمستودعاتنا قبل استلام المستندات، فإننا نقر بموجب هذا البند بأن استلامنا للبضائع في أي من الحالات المذكورة يعني أننا قد قمنا بالمعاينة التامة النافية للجهالة و يعد هذا القبول بمثابة قبول منا لهذه البضائع دون الوقوف على حالة المستندات و ذلك تحقيقاً لمصالحنا المادية و بدون أدنى مسؤولية قد يتحملها البنك و في سبيل تسهيل الدفع، أننا بموجب هذا البند نتنازل بشكل نهائي و غير قابل للتعديل أو الإلغاء عن أي اشتراطات لمطابقة المستندات و نفوض مصرفكم تفويضاً نهائياً غير قابل للإلغاء أو التعديل بقبول المستندات و القيد على حسابنا بقيمة هذه المستندات و ذلك من (أ) تاريخ استلام هذه المستندات في حال أنها بالاطلاع، أو (ب) في تاريخ الاستحقاق الآجل للاعتمادات المؤجلة ، وذلك طبقاً لقيمة المستندات الواردة، و لا يحق لنا الرجوع على مصرفكم بأي دفع و نلتزم بحماية البنك من أي ضرر و بتعويض أي اضرار قد يتعرض له البنك نتيجة أو بسبب هذا الفعل الصادر منا، في حالة وجود أي تعارض بين نص هذه الفقرة مع أي نص آخر موجود بهذه الاتفاقية فأن نص هذه الفقرة هو الغالب والمرجح عن سواه.

(10) إننا نقر نهائياً بعدم مسؤولية البنك ففتح الاعتماد بجميع فروعه ومراسليه عما يأتي:

أ - عدم اكتمال أو صحة أية مستندات أو محررات (شكلاً وموضوعاً) أو أية إجراءات تتخذ بشأنها أو ضمان سلامتها أو صحة تظهيراتها أو تضمينها أي بيانات غير صحيحة أو مزورة أو عدم صلاحيتها أو عدم سريان مفعولها أو الحجز عليها وعلى العموم، فإن البنك غير مسئول عن كل ما من شأنه أن يؤثر على سلامة هذه المستندات أو حجيتها أو نفاذها من الناحية النظامية.

ب - وجود أي عيب أو نقص أو اختلاف في مواصفات البضاعة المبينة في المستندات خصوصاً من حيث القيمة أو الوصف أو النوع أو الكمية أو التعبئة أو الوزن أو الحالة أو التسليف وغيرها أثناء الشحن أو إجراءات التسليم ومواعيد الوصول أو انعدام

Obligatory General Terms for Opening Documentary Credits

حُسن النية لدى المصدر أو أي شخص آخر أو تصرفاتهم أو إمكاناتهم وقدرتهم أو كفاءة الشاحنين (ناقلي البضاعة) أو المؤمن لديهم أو وكلاء الشحن أو المخلصين أو غيرهم وقدرتهم جميعاً على الوفاء بتعهداتهم والتزاماتهم.

ت - أي سبب آخر لا يد للبنك فيه بشأن الخطأ أو المخالفة أو النقص أو أية عيوب أخرى فيما يتعلق بالمستندات و/أو البضائع مما يؤدي إلى تأخير أو عدم تسلمنا لها بحيث لا يجوز لنا أن نحتج في مواجهة البنك بمثل هذا الأمر لطلب تعديل أو تأجيل أو تعطيل نفاذ أي التزام علينا أو الإعفاء منه وعلى وجه الخصوص التزامنا و/أو كفيلاً بسداد مستحقات البنك قبلاً .

ث - اتخاذ أي إجراء للإفراج عن البضاعة أو فحصها أو تسلمها أو بيعها أو تحصيل التأمينات أو مطالبات شركة التأمين أو الشاحنين أو وكلائهم أو المستفيد بالتعويض أو الرجوع عليهم أو الغير بأية تبعات أو مطالبات نيابة عنا ما لم يكن ذلك لصالح البنك وحده إنفاذاً لحقوقه المقررة على المستندات والبضاعة واقتضاء لمستحقاته منها طبقاً لهذه الشروط.

هـ - أي ضرر أو خسارة تترتب على تأخير أو فقد أو تلف المستندات أو البرقيات أو الرسائل أو غيرها أو الخطأ في نقلها أو تفسيرها أو ترجمتها من غير البنك أو بسبب تعليمات شركات التأمين أو الشحن أو أي جهة أخرى حكومية أو غير حكومية أو أي بند من البنود أو الشروط أو التحفظات المطبوعة أو المدونة في أي من المستندات أو وقوع أي خطأ أو سهو أياً كان مصدره فيما يتعلق بهذه الاعتمادات والبضاعة.

و - أي قرار أو تصرف من سلطة عامة أو إجراء أو عمل لا يد للبنك فيه أو حالة من حالات القوة القاهرة خاصة نشوب حرب مما قد يترتب عليه تعطيل أعمال البنك أو توقفها أو إلغاء الاعتماد كلياً أو جزئياً أو رفض المستفيد أو المراسل، تنفيذ التزاماتهم أو سداد أية مبالغ أو عدم تسليم البضاعة أو عدم سلامة التأمين المبرم بشأنها ضد أخطار الحرب وغير ذلك.

ز - عدم قيامنا بالتأمين على البضاعة محل الاعتماد وفي هذه الحالة نكون مسئولين مسئولية كاملة عن أية أضرار تلحق بالبضاعة بحيث يحق للبنك قيد قيمة المستندات على حسابنا و/أو الكفيل دون اعتراض منا لتعامل البنك بمستندات الاعتماد فقط دون البضاعة ودون أن يلزم باستكمال إجراءات التأمين عليها.

***اللغة:**

حررت هذه الشروط باللغة العربية والإنجليزية، وفي حالة التعارض بين النصين يغلب النص العربي وحده.

Obligatory General Terms for Opening Documentary Credits

Obligatory General Terms for Opening Documentary Credits:

We hereby confirm our acceptance that all documentary Credits requested to be opened under the approved application form, are subject to the following terms and conditions:

(1) When referring to the "Bank" wherever it appears implies a reference to Riyadh Bank with all its branches. Also, when referring to the Customer's account and/or his joint guarantor shall imply reference to all our accounts and funds whatever type it may be, with the various branches of Riyadh Bank and the word "Correspondent" shall have reference to the correspondent Bank whether locally or abroad.

(2) Documentary credits shall be opened pursuant to our application to be submitted to the Bank on the prescribed form containing the credit opening conditions accompanied by the documents requested by the Bank in support of the application details in addition to providing the cash collateral or margin requested by the Bank and/or signing the facility agreement. In the event of the Bank's agreement to the opening of individual documentary credits they shall only be considered opened upon completing the necessary procedures with the correspondent and the beneficiary including the actual opening the documentary credits and/or giving us a written notice to this effect.

(3) We shall procure at our own expense the issuance of and provide the Bank with all licenses, permits, documents and instruments which are required by the rules, regulations or customs to be issued from various government parties and other authorities and organizations whether with respect to the issuance of the letter of credit (such as import licenses and other permits), or customs clearance or any procedure required for completing the execution of the letter of credit whether required locally or abroad and regardless of the time of requesting it even after the effective date of the documentary letters of credit.

(4) We undertake to pay to the Bank upon first demand the following:

A- All payments, withdrawals or bills of exchange accepted, paid or discounted by the Bank in addition to any other expenses or costs including the cost incurred by the correspondent Bank, its commissions, freight and transportation charges, unloading, or storage, or insurance costs, or clearance fees, or demurrage, or collection, or telephone, or telex, or postage and any other fees and charges paid by the Bank pursuant to the terms of the documentary letter of credit whether paid locally or abroad and in Saudi Riyals or in foreign currencies.

B- Any amount deducted by the beneficiary and/or the correspondent, or withheld, from the accounts of the Bank against any documentary letters of credit opened in our name. Moreover, we shall indemnify the Bank for any losses or damages arising from the opening of any letter of credit, its amendment, negotiation or cancellation for any reason, without any objection from us for any reason whatsoever.

(5) We shall not be permitted to deduct from the dues of the Bank any taxes, fees or financial obligations that may have been paid or accrued with respect to the execution of documentary letters of credit even outside the Kingdom of Saudi Arabia which we the

Obligatory General Terms for Opening Documentary Credits

Borrower undertake to pay in full without any deduction or protest or after making any set-off between any amounts due to us from the Bank.

(6) As a security for repayment of all the dues of the Bank for opening the Documentary Letters of Credit in terms of the principal, obligations and other amounts indicated in this Agreement and such other sums which may be due from us, the Bank shall retain in its possession all the documents received in pursuance of the Documentary Letters of Credit with all the goods and rights it represents, such documents in addition to any margin and/or any other funds belonging to us shall remain in the Bank's possession pending the full repayment of all the Bank's dues from us. The Bank shall have the right at any time, without any obligation to make all kinds of disposals in respect of the documents with all the goods and other rights they represent and any other funds or margin, collateral, security belonging to us in favour of anyone it deems fit by way of sale, assignment, mortgage and other acts for the consideration and at the price which the Bank deems appropriate and to receive the price or the proceeds and any other margin, collateral, security belonging to us. If any amount remains of the proceeds, it shall be credited to our account or the Bank shall have recourse against us in respect of the balance remaining of its dues if the proceeds are insufficient and our signature of this Agreement shall be an authority from us to the Bank to clear the goods from customs, and to take delivery of the goods and to dispose thereof in any manner.

(7) The right of the Bank to the documents, goods, security and others hereunder shall not prejudice the right of the Bank to any other collateral, security, or pledges, or other rights of the Bank. Further, this right shall not prejudice the general set off right of the Bank against all the funds belonging to us and/or our guarantor and our obligation to provide the Bank with any additional collateral, security, or margin which the Bank may request after the opening of the Documentary Letters of Credit. Further, we hereby confirm that the rights of the Bank established hereunder shall not limit its right to take any further action to recover its rights from our funds, deposits, investments and other such items without being restricted by any dates or limits for maturity of such funds, deposits or investments. We shall sign for the Bank any documents or instruments or take any actions required by the Bank in connection with protecting or enforcing its rights hereunder, particularly with respect to the documents, goods and security. Further we hereby undertake not to do any act or action which shall weaken the value of the goods or any security or other funds securing the fulfillment of the Bank's rights thereupon in whole or in part, in particular no attempt shall be made to release the goods to take delivery thereof, or to create any third party rights against them, or relying upon the existence of deficits in the documents or the goods or any shortfall or anticipated loss or for any other reason.

(8) We undertake not to make any amendment to the terms of the documentary letter of credit nor to defer the dates of presentation, negotiation, acceptance, or settlement of any document or bills of exchange nor make any transfer or assignment of the Letter of Credit or the rights arising therefrom in favour of a third party except through the Bank and to the extent of its approval.

(9) We hereby authorize you and confirm your conclusive right to debit our account with yourselves upon the issuance of every letter of credit or its extensions thereof and every

Obligatory General Terms for Opening Documentary Credits

Letter of Guarantee or its extensions, all commission and expenses applied by the bank as per the minimum and maximum limits, also the Bank shall in its absolute discretion take any action it deems necessary for giving effect to the Documentary Credit opened pursuant to these terms including the following:

A- The Bank shall have the right to examine the documents and assess how far they conform with the terms and conditions of the Letter of Credit and acceptance or payment of bills of exchange, making payments or withdrawals or other actions.

B- To buy or sell on behalf of the borrower the necessary foreign currencies for execution of the Documentary Letters of Credit (or to sell the purchased currency in case of not utilizing the letter of Credit), at the price quoted on the date of purchase / sale while we shall be obliged to pay the full equivalent of the currency purchased in Saudi Riyals so that the Bank shall be entitled to debit the amount we fail to pay to our account(s) without prior notice. Further, the proceeds of selling the currency shall remain in the Bank's possession as a security for repayment of all of our debts for any reason whatsoever.

C- To insure the goods covered by the Documentary Letters of Credit against all risks including war if the Bank feels that the agreed insurance is inadequate and to debit the expenses arising from the insurance to our account and/or our joint guarantor with the Bank without giving prior notice, and to do whatever is necessary to ensure the unloading of goods at the port specified in the letter of credit terms and conditions in case of diversion thereof to another port or delay such action because of war and /or because of any procedures, contingencies or for any other reason whatsoever even in normal circumstances.

Furthermore, the Bank has the right to authorize any person it shall deem fit in whole or in respect of the matters indicated in A, B and C above.

We further undertake to pay to the Bank on first demand all fees, charges, and expenses arising from the above insurance or in respect to commencing the aforesaid actions in whole or in part.

D- In the event the documentary credit does not require marine bill of lading /airway bill /truck consignment note or the underlying goods imported under such documentary credit will be received by us and uploaded in our warehouses before the receipt of the documents , we hereby represent that our receipt of the goods, in any of those events, shall indicate that we have duly and thoroughly examined and accepted the goods regardless of the status of the documents, such acceptance which will serve our interest and without liability to be assumed by the Bank. In order to facilitate the payment in such events, we hereby conclusively, and irrevocably waive our any examination requirements and delegate your bank to accept the documents and debit our account with the value of the documents as of (i) the date of receipt in case of sight documentary credits; or (ii) on the due date of the deferred documentary credits, according to the value of the received documents received, and we may not raise any objection or defense or have any recourse on your bank, and we shall keep the bank harmless and indemnified all the time against any damages may be incurred by the bank as result or by reason of such act of us. and in the event of any

Obligatory General Terms for Opening Documentary Credits

inconsistency between any other Article of this Agreement and this Article, this Article shall prevail.

(10) We conclusively confirm that no liability shall be assumed by the Bank including all its branches and correspondents in opening any documentary credits for the following:

A- The invalidity or inaccuracy of any documents or instruments (in form and substance), any actions taken authenticating their validity or the genuineness of their endorsements or attachments, and in general everything that is likely to affect the validity of such documents, authenticity or enforceability in law.

B- Presence of any defect, shortfall or discrepancy in the specifications of the goods indicated in the documents particularly with regard to value, description, type, quantity, packing, weight, condition, stacking during transportation or measures related to delivery and arrival dates or lack of good faith on the part of the exporter or any other person or their acts, their resources, their capabilities or the efficiency of the shippers (carriers of the cargo), insurers, shipping agents, clearing agents or others and their ability to fulfil their undertakings and obligations.

C- Any other reason beyond the Bank's control with respect to failure, omission, shortage or any other defect relating to the documents and/or the goods so as to delay or to cause non- delivery thereof to us and we may not invoke any claim against the Bank to seek the amendment, postponement, delay of any obligation of ours or exemption therefrom, in particular the performance of our and/or our guarantor's obligation to pay any amount due to the Bank from us.

D- Taking any action for customs clearance of goods, inspection, delivery, sale, realization of security, claims of insurers, shippers, their agents, beneficiaries eligible for compensation or any person having recourse against them or against third parties for any consequences or claims on our behalf unless this is solely in the interest of the Bank in pursuance of its rights in respect of the documents and the goods and recovering its dues from such pursuant to these Terms and Conditions.

E- Any damage or loss resulting in delay, loss or destruction of the documents, telegrams, letters or otherwise or error in their carriage, interpretation or translation by any person other than the Bank or by reason of the instructions of insurers, shippers or any governmental or non-governmental agencies or any of the clauses, conditions or reservations printed or recorded in any of the documents or occurrence of any error or omission whatever its source with respect to such letter of credit and the goods.

F- Any decision, act of public authority, measure or action beyond the control of the Bank, any force majeure, especially the outbreak of war which may result in the total or partial disruption of the Bank's business activities or cancellation of the letter of credit, refusal of the Beneficiary or the correspondent to perform their obligations, settlement of any amounts or non-delivery of the goods or the invalidity of the insurance affected with respect to war risks.

Obligatory General Terms for Opening Documentary Credits

G- Our failure to take insurance with respect to the goods subject to the letter of credit and in this case, we shall be fully liable for any damages to the goods so that the Bank shall have the right to debit the amount of the documents to our and/or our guarantor's account without any objection from us and so that the Bank shall deal only with the documents not the goods and without being obliged to provide insurance cover therefor.

***Language:**

These terms and conditions were drafted in both Arabic and English languages. In case of any contradiction between the two texts, the Arabic text shall prevail.